
PROTOKÓŁ NR IX/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 29 maja 2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram IX sesję Rady Gminy 
Kostomłoty. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych. W związku z  
powyższym jest kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Na dzisiejszej sesji 
chciałby powitać pana Wójta Stanisława Wichę, pana przewodniczącego Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej Witolda Rutkowskiego, pana Kazimierza Bubę członka Zarządu Powiatu w 
Środzie Śląskiej, pana Jana Piotrowskiego radnego powiatowego, wszystkich Państwa 
radnych, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz pracowników UG.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  ostatniej sesji.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
9.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
10.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Kostomłoty za 2014 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Wykonanie jednokrotnego powierzchniowego 
utrwalenia nawierzchni odcinków dróg powiatowych na terenie gminy Kostomłoty”. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kostomłoty do wspólnego 
przygotowania i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy 
Działania Stowarzyszenia „Szlakiem Granitu” w okresie programowania Unii 
Europejskiej na lata 2014-20120. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie zasad ustalania diety dla sołtysów. 
15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/90/11 Rady Gminy 

Kostomłoty z dnia 3 listopada 2011 r. w sprawie określenia wynagrodzenia dla 
sołtysów jako inkasentów z tytułu poboru podatków: rolnego, od nieruchomości, 
leśnego – stanowiących dochody Gminy Kostomłoty oraz określenia terminu 
płatności dla inkasentów z tytułu poboru w/w podatków. 

16.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
17.  Informacje i komunikaty. 
18.  Wnioski i zapytania. 
19.  Sprawy bieżące. 
20.  Zakończenie obrad IX  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś z Państwa radnych chciałby 
złożyć propozycje do porządku obrad?  
 
Janina Gawlik – Panie Przewodniczący wnoszę o przesunięcie na następną sesję uchwał w 
sprawie diet sołtysów. I tak, jak komisja dzisiaj postanowiła, dzisiaj po sesji Komisja 



Budżetowa chciałaby się spotkać z sołtysami. Składam wniosek o wycofanie 14 i 15 
punktu. I dzisiaj po sesji spotkanie z sołtysami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze jakieś uwagi do porządku? 
Nie widzę. Kto z radnych jest za wykreśleniem z porządku obrad pkt 14 w postaci 
podjęcia uchwały w sprawie zasad ustalania diety dla sołtysów, proszę o podniesienie 
ręki. 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 1 głos 
kto się wstrzymał – 1 głos  
Kto z radnych jest za wykreśleniem z dzisiejszego porządku obrad pkt 15 - podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/90/11 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 3 
listopada 2011 r. w sprawie określenia wynagrodzenia dla sołtysów jako inkasentów z 
tytułu poboru podatków: rolnego, od nieruchomości, leśnego – stanowiących dochody 
Gminy Kostomłoty oraz określenia terminu płatności dla inkasentów z tytułu poboru w/w 
podatków, proszę o podniesienie ręki. 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos  
Czy jeszcze jakieś wnioski Państwa radnych do porządku? Nie widzę. Proponuje bez 
odczytywania przyjęcie porządku. Kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad bez 
pkt. 14 i pkt. 15, proszę o podniesienie ręki. 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  ostatniej sesji.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
9.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
10.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Kostomłoty za 2014 rok. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Wykonanie jednokrotnego powierzchniowego 
utrwalenia nawierzchni odcinków dróg powiatowych na terenie gminy Kostomłoty”. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kostomłoty do wspólnego 
przygotowania i opracowania Lokalnej Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy 
Działania Stowarzyszenia „Szlakiem Granitu” w okresie programowania Unii 
Europejskiej na lata 2014-20120. 

14. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
15.  Informacje i komunikaty. 
16.  Wnioski i zapytania. 
17.  Sprawy bieżące. 
18.  Zakończenie obrad IX  sesji Rady Gminy. 
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Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniej 
sesji, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia 22.04.2015r. do dnia 21.05.2015 r.: 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Podpisanie aktu notarialnego (działka nr 135/3 pod usługi o pow. 0,18 ha w 
Osieku). 

3. Zakończenie inwestycji - park w Piotrowicach. 
4. Wizyta delegacji z Francji w osobach Państwa Dreyer. 
5. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- wykonania budżetu gminy Kostomłoty za I kwartał 2015 r. 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego: „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Piotrowice – część wschodnia” 
- wygaśnięcia członkowstwa i uzupełnienia składu powołanych Obwodowych Komisji 
Wyborczych 
- ustalenia stawki czynszu za najem lokalu użytkowego o pow. użytkowej 47,46 m 
w obrębie miejscowości Piotrowice nr 119 
- ustanowienia koordynatora gminnego w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej 
- ustanowienia operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych 
- powołania komisji do odbioru końcowego zadania pod nazwą „Kompleksowa 
kanalizacja sanitarna gminy Kostomłoty – miejscowość Sobkowice” realizowanego w 
ramach zadania inwestycyjnego: „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej wraz 
z drenażem na terenie gminy Kostomłoty” 
- przekazania sprawozdania finansowego Gminy Kostomłoty za 2014 r. 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2015 rok 
- przedstawienia Radzie Gminy Kostomłoty oceny zasobów pomocy społecznej 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Kostomłotach od ul. 
Szpitalnej w kierunku południowym” 
- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2014 r. gminnych instytucji 
kultury, tj. Gminnego Ośrodka Kultury oraz Gminnej Biblioteki Publicznej 
- przedłożenia informacji o gospodarce finansowej Gminy Kostomłoty za 2014 rok 
5.  Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

• podziału nieruchomości – 3 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 

 
 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  

w okresie od 18.04.2015r. do 18.05.2015r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 37 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

55, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

17 
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b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

38 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 1,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =1 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =5, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =5 

Ponadto: 
1. odbyła się uroczystość z okazji Święta Konstytucji 3 Maja  
2. Gmina Kostomłoty była współorganizatorem: 

- warsztatów dla radnych i sołtysów w ramach tworzenia nowej lokalnej strategii rozwoju 
dla Stowarzyszenia LGD „Szlakiem Granitu” 
- debaty społecznej z inicjatywy Komendy Powiatowej Policji w Środzie Śląskiej pt. 
„Bezpieczny senior. Jak dobrze was widzieć” 
- Majówki na Granitowym Szlaku 
- Turnieju „Dzikich Drużyn” KP Młode Wilki (pod patronatem Starostwa Powiatowego i 
Gminy Kostomłoty). 
Chciałem Państwu do tego sprawozdania dodać takie moje sugestie. Organizowaliśmy 
uroczystość 3 maja. Troszeczkę jest nam przykro, że jest bardzo mało uczestników. Jak 
kiedyś pamiętam odbywały się takie uroczystości tutaj w gminie - 15, 20, 30 lat temu to 
ta sala pękała w szwach. Piękny występ był gimnazjum. Występowało około 30 
gimnazjalistów. Coś wspaniałego. Mamy wspaniałą młodzież, ale tą młodzież też musimy 
doszacować szanowni Państwo, mieszkańcy naszej gminy, żeby uczestniczyć, żeby ich 
podziwiać, żeby ich słuchać. Zorganizowaliśmy też z Szlakiem Granitu majówkę. 
Ogłoszenia były wszędzie. Występowało 12 kapel plus renomowany zespół. Zaczęła się 
impreza o godz. 11.00. Frekwencja średnio 20, 30, 40 osób. My jako gmina nie 
dokładaliśmy złotówki do tej imprezy. Nawet nie płaciliśmy  za energię, nic. Myśmy mieli 
to gratis. Ja nie ukrywam, troszeczkę jestem zawiedziony. Jest prośba na przyszłość. 
Musimy troszeczkę zostawić te telewizory. Trzeba, żebyśmy uczestniczyli w tych 
spotkaniach. Mnie to absolutnie nie zraża, żeby dalej nie robić, organizować imprez itd., 
bo na pewno ta frekwencja po pewnym czasie będzie większa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać. Otwieram 
dyskusję. Zamykam dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W tym miejscu mają możliwość 
zabrania głosu osoby spoza składy rady. 
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Edmund Winiarski – Ja mam taki problem, który wyniknął nie z winy mieszkańców, a 
konkretnie chodzi o finanse na utrzymanie czystości, a jeszcze bardziej konkretnie 
koszenia trawy. Przez kilka lat miałem pracownika i on miał pensję ok. 300 zł. Przez 10 
m-cy pracował i utrzymywał czystość. W tej chwili nie mam, natomiast fundusze jakie 
mam na wieś to ok. 3.400 zł i chciałbym, i proszę, żeby z tej kwoty przynajmniej 
wyodrębnić  1/3 ok. 1.000 zł, żebym ja mógł dysponować i komuś zapłacić za koszenie 
trawy. Ja w maju kosiłem sam i jest to nie lada wyczyn, bo było ok. 1 ha koszenia. 
Natomiast tak dalej nie może być i z tych funduszy, które mam, proszę wyodrębnić kwotę 
ok. 1.000 zł. Kosiarkę mam, paliwo mam, natomiast nie mam ….. Druga sprawa. W 
Jenkowicach jest nieszczęsny dół, który został sprzedanych chyba 3-4 lata temu. Ten dół 
jest intensywnie zaśmiecany. Jadą przygodni mieszkańcy i jeden wyrzuci. Co miesiąc ktoś 
przyjeżdża, chce zasypać ten dół, bo potrzebuje i mam prośbę, czy by nie można byłoby 
pana Biska jakoś zmobilizować, żeby ten dół wypełnić tymi wszystkimi sprawami, bo to 
raz, że dla bezpieczeństwa jest niewygodnie, a drugi raz dla samej czystości.  
 
Witold Rutkowski - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, wysoka Rado, szanowni Państwo. 
Ja nie ukrywam, że teraz rzadziej odwiedzam gminę Kostomłoty, jako że 
przedstawicielstwo powiatu jak widać na załączonym obrazku jest silne, najsilniejsze we 
wszystkich gminach, bo członek Zarządu pan Kazimierz Buba, przewodniczący komisji 
budżetu pan Jan Piotrowski, nie mówiąc o Przewodniczącym i radnej. Powiat na bieżąco 
ma informacje, co się dzieje w gminie Kostomłoty. Chciałem przeprosić, za to, że bywam 
teraz rzadziej niż poprzednio, jakkolwiek wynika to z tych względów, które mamy. 
Chciałem się pokazać, przepraszam za kurtuazję, ale rozglądam się i widzę, że spora ilość 
radnych to są nowi radni, którzy w poprzedniej kadencji nie byli. Jeżeli Państwo będziecie 
chcieli to mogę przedłożyć, przedstawić. Mam tu przygotowane sprawy ważne z drogami, 
ale chyba wiedzę na ten temat macie pełną. Są podpisane porozumienia pana Wójta ze 
Starostą. Sporo w tym temacie się dzieje. Natomiast ważny temat to jest taki, że  w 
porozumieniu  z panem Wójtem na przyszły rok przygotowywana jest dokumentacja na 
remont drogi Karczyce-Lisowice-Chmielów. Chcemy tą drogę jako jedyną złożyć do 
schetynówki, gdzie dofinansowanie otrzymujemy, a tą część naszą będziemy się dzielić 
po połowie. W tej chwili robimy dokumentację wspólnie, żeby móc przystąpić do 
schetynówki.  Tutaj mówiąc o panu Bisku myślę, że można wykorzystać pana Biska, bo 
pan Bisek w tej chwili na zasadzie porozumienia, nie ukrywam, że w zasadzie chyba 
nieodpłatnie chce wykonać nakładkę dogi przez miejscowość Wichrów oraz częściową 
nakładkę Kostomłoty-Paździorno. Pan Bisek, jeśli chodzi o współpracę jest otwarty i też 
można byłoby ich wykorzystać, jeżeli są potrzeby na terenie gminy. Korzystając z okazji 
chciałem Państwa zaprosić, pan Przewodniczący chyba temat przekazywał, że w dniach 
12-14 czerwca organizujemy szkolenie, w zasadzie spotkanie integracyjne w 
miejscowości Zieleniec. Jeżeli będzie wola Państwa uczestniczyć, to ustaliliśmy, że do dnia 
dzisiejszego podamy uczestników, jako że musimy wiedzieć, ile osób będzie korzystać w 
tym szkoleniu. Zapraszam, spotkać się, porozmawiać. Czasem tego typu spotkania 
przynoszą  więcej niż oficjalne organizowane przy różnych okazjach. Gdybyście Państwo 
mieli pytania jakieś do mnie to jeśli będę mógł odpowiedzieć, to odpowiem, a jeśli nie, to 
przekaże odpowiednim urzędnikom celem wyjaśnienia. 
 
Krystyna Lech – W imieniu wszystkich chyba sołtysów i podejrzewam, że może i radnych, 
dziękujemy za to zaproszenie, to jest bardzo miłe dla nas. Z tym, że chciałam się 
dowiedzieć o jakieś dofinansowanie, bo dieta sołtysa jest jaka jest. Sprawdzałam ten 
ośrodek, bo myśmy też organizowali jako sołtysi wycieczki. W tym samym ośrodku 
troszeczkę niżej można załatwić, nie mówię o noclegach. Chodzi mi o nocleg z 
wyżywieniem jest w tej samej cenie do 119 zł np. Wchodziłam i teraz jest jakaś 
promocja. Nie wiem jak to jest dla grup zorganizowanych. Natomiast kolacja w cenie 100 
zł, to jest dość wysoko. Dawniej nie uczestniczyli sołtysi, z tego co się zorientowaliśmy, 
ale to dla nas … 
 
Witold Rutkowski – Mamy tam ceny preferencyjne. Przewidujemy, że będzie to grupa 80 
osób, w związku z tym nocleg ze śniadaniem 110 zł w pokojach jedno i dwu osobowych 
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(równo dla wszystkich). Natomiast kolacja uroczysta w granicach 80 zł. Jeśli chodzi o 
kwestię dofinansowania to tutaj decyzja należy do pana Wójta. Pani skarbnik powiatu 
dzieli pół na pół (pół uczestnicy jako radni, a pół mamy dofinansowanie ze starostwa). 
Sprawa odpłatności jest sprawą i Rady i pana Wójta.      
 
Aneta Sawicka - Chciałam zgłosić uszkodzenie drogi wojewódzkiej w Wilkowie Średzkim 
przy sklepie (koło Państwa Potyry). Jeżeli mijają się dwa tiry to u Państwa Potyry pękają 
kafelki w łazience. Uszkodzenie jest nawierzchni i to bardzo duże.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie sołtysie. Prawdopodobnie 
odpowiedź pójdzie od pana Wójta, natomiast utrzymanie terenów zielonych w danych 
miejscowościach jest pokrywane z funduszów sołeckich. Należałoby chyba zrobić zebranie 
wiejskie po to, żeby wykonać jakieś przesunięcia w FS po to, żeby te pieniądze 
wygospodarować. Ja wiem, że one są ograniczone, zwłaszcza w tym roku, ale w 
przyszłym roku, przypominam Państwu, że wracamy znowu do formuły FS, czyli o 2/3 
sołectwo będzie miało więcej.  
 
Ryszard Pisarek – Panie Przewodniczący Rady Powiatu, witam pana serdecznie. Mam takie 
zapytanie do pana, ponieważ jestem mieszkańcem Powiatu Średzkiego. Mnie interesuje 
taki temat, dość głośny, który  w zdumienie mnie postawił. Co jest z naszym szpitalem? 
Ja wiem, że to jest niepubliczny ośrodek zdrowia. Co na to władze powiatu, bo jest 
zaniepokojenie mieszkańców powiatu, gdzie teraz będą kierowani? W tym temacie krótkie 
zapytanie do pana Przewodniczącego. 
 
Witold Rutkowski – Temat jest rzeczywiście ważny. Starosta odpowiada za służbę zdrowia 
na terenie powiatu i od tego się wymigać nie może. Bez bicia się przyznaję, że ten temat 
spadł jak grom z jasnego nieba, bo chyba miesiąc temu będąc z panem Starostą jako 
świadkowie w sądzie, pan Starosta był na wokandzie, a ja siedziałem na zewnątrz, pani 
redaktor podchodzi do mnie i pyta się, czy jestem ze Środy, bo umówiła się z panem 
Starostą, a pan Starosta był akurat na sali. To było chyba miesiąc temu. Ona mnie pyta, 
czy ja wiem, że szpital będzie likwidowany. Ja mówię, że chyba pani żartuje, mamy 
podpisaną umowę do 2020 r., która obowiązuje, i że szpital w obecnej formie musi 
funkcjonować co najmniej do 2020 r., a ona mówi, że ona widziała dokumenty, gdzie 
szpital wypowiedział umowę w NFZ. Potem pan Starosta wyszedł no i to samo. 
Przyjechaliśmy i mówimy, chyba jakieś żarty, ale temat zaczęliśmy drążyć i okazuje się, 
że rzeczywiście PCZ wypowiedział umowy z NFZ z dniem 1 lipca. Pan Starosta 
zorganizował spotkanie. Przede wszystkim NFZ potwierdził to, że wypowiedzieli te 
umowy. Natomiast okazało się i do dnia dzisiejszego jest to aktualne, że na rozwiązanie 
działalności medycznej szpitala zgodę musi wyrazić wojewoda. Do dnia wczorajszego PCZ 
nie wystąpił do wojewody o rozwiązanie. PCZ przedstawia sytuację tak, że w tej chwili oni 
od 1 lipca do końca roku chcą przeprowadzić remont w szpitalu, a przeprowadzanie tego 
remontu podczas bieżącej działalności szpitala jest niemożliwe. Taką informację na sesji  
w poprzednim miesiącu potwierdziła pani powiatowy inspektor sanepidu. Rzeczywiście 
powiedziała, że w jakimś sensie nękała PCZ, że przeprowadzają remonty przy bieżącej 
działalności. We wtorek miniony u pana Wojewody z inicjatywy pana Starosty odbyło się 
spotkanie prezesa NFZ i prezesa PCZ. Jakie są decyzje? Tak jak już powiedziałem. Pan 
prezes PCZ na dzień dzisiejszy nie wycofał się z decyzji, natomiast nie wystąpił też do 
Wojewody o zaprzestanie działalności na pół roku. Oni oficjalnie w tej chwili stawiają 
sprawę, że oni tą działalność chcą zaprzestać na pół roku. Dziesięć dni temu pan Starosta 
zorganizował spotkanie, gdzie uczestniczył dyrektor pogotowia Wrocław, prezes Dolmedu 
na Legnickiej, była przedstawicielka pani z Kostomłot (nie wiem, jak się ta pani nazywa) z 
niepublicznego zakładu, był prezes Palijczuk; więcej osób nie było. Było to dość 
niefortunnie zorganizowane, przyznajemy się bez bicia, bo to było chyba 4 dni po tym, 
kiedy było wolne i ośrodki  były pozamykane. Ale na dzień dzisiejszy są zawarte wstępne 
porozumienia, że jeżeli ten szpital będzie na ten okres zamknięty, dmuchając na zimne, 
to w tej chwili tak. Najbliżej mamy do Brzegu Dolnego. Największy problem jest z 
oddziałem pediatrycznym, bo tu  w okolicy nie mamy oddziału pediatrycznego. Jest 

 66



propozycja i Wołów jest na to przygotowany, żeby oddział pediatryczny ze Środy 
przenieść do Brzegu. No i sąsiednie miejscowości jak Wrocław. Wczorajsza Gazeta 
Wrocławska też na ten temat się wypowiada, że szpital na Stabłowicach szykuje się na 
przyjmowanie pacjentów ze Środy Śląskiej. Nie jest tajemnicą, że część mieszkańców 
nawet tutaj z gminy Kostomłoty ma bliżej na Stabłowice niż do Środy. I ten szpital 
według doniesień prasowych ma być otwarty do września. Wczorajsza Gazeta Wrocławska 
pisała na ten temat. Ten szpital będzie załatwiał wiele spraw, natomiast tradycyjnie 
większość mieszkańców, szczególnie tych starszych, do Środy łatwiej im się dostać niż do 
tego nowego szpitala molocha, aczkolwiek bardzo wyposażonego, ponoć jeden z lepiej 
wyposażonych w Europie. Temat jest otwarty tak jak mówię. Mamy wiedzę w zasadzie 
prasową. Co zrobi PCZ? Na dzień wczorajszy nie było wniosku PCZ do Wojewody, gdzie 
Wojewoda podejmuje decyzję o zamknięciu szpitala.  
 
Ryszard Pisarek - Ja jeszcze w tym temacie. Uważam, że zostało złamane prawo i tutaj 
taka informacja, że zamykamy szpital. Ja uważam, tak jak tu było powiedziane. Liczymy 
na decyzję Wojewody. Było już spotkanie pana Starosty z Wojewodą? 
 
Witold Rutkowski - Kilka spotkań było w tym temacie. Tutaj działanie Starosty w tym 
temacie, Pan Starosta  z panią Prezes NFZ spotkał się i rozmawiał, kilkakrotnie rozmawiał 
z Wojewodą. Te spotkania, które są, to są z inicjatywy Starosty. Także tu na pewno PCZ 
złamał prawo, ponieważ wcześniej powypowiadał umowy o pracę. Nie uzyskał oficjalnej 
zgody Wojewody na zamkniecie szpitala ….. W związku z tym, że część personelu została 
zwolniona i wypowiedzieli umowę od 1 lipca, może być taka sytuacja, że mimo, że nie 
otrzyma tej zgody, to nie będzie miał …. Niestety taka jest sytuacja. Na tą sytuację 
Starosta się przygotowuje i w związku z tym przeprowadził rozmowy i w Legnicy, i w 
Jaworze, szczególnie w Wołowie, bo tam do Brzegu sporo mieszkańców ma bliżej. W tym 
temacie działania Starosty są, natomiast co będzie, na dzień dzisiejszy jest nie wiadomo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –  Chciałbym dodać, że PCZ nie 
wypowiedział umowy na świadczenia opieki całonocnej i świątecznej, natomiast w naszej 
opinii zapisy umowy sprzedaży udziałów między Powiatem Średzkim a PCZ zostały 
złamane i będziemy analizowali wystąpienie na drogę sądową. Czy w punkcie tym, 
jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę.      
      
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę pana Skarbnika o odczytanie 
opinii.  
 
Rafał Hossa odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 
Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty w 
2014 roku (uchwała Nr V/97/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu z dnia 20 kwietnia 2015 r.). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo.  
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Kostomłoty za 2014 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani przewodnicząca, proszę odczytać 
samą sentencję wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 13.05.2015 r. o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 
2014 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę pana Skarbnika o odczytanie 
opinii.  
 
Rafał Hossa odczytał uchwałę Nr V/121/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej we Wrocławiu z 19 maja 2015 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 
Kostomłoty za 2014 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo.  
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2014 
rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Panie Przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście. 
Chciałem serdecznie podziękować za udzielone absolutorium za rok 2014. Dziękuję. 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 
„Wykonanie jednokrotnego powierzchniowego utrwalenia nawierzchni odcinków dróg 
powiatowych na terenie gminy Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu. Kto z Państwa jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Kostomłoty do wspólnego przygotowania i opracowania Lokalnej 
Strategii Rozwoju dla Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenia „Szlakiem Granitu” w 
okresie programowania Unii Europejskiej na lata 2014-20120. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu. Kto z Państwa jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji zostały zgłoszone 
zapytania od radnego Iwa Iwaszków – odpowiedź została udzielona, od pani radnej 
Janiny Gawlik – odpowiedzi trzy zostały udzielone i od pana Ryszarda Pisarka – została 
odpowiedź udzielona.  Otwieram dyskusję.  
 
Iwo Iwaszków – Mam krótkie pytanie. Dostałem oczywiście odpowiedź. Odpowiedź jest 
satysfakcjonująca. Dotyczyła stanu faktycznego placu zabaw, który znajduje się w 
Kostomłotach. Tutaj jest napisane, że dnia 14 maja dokonano zgłoszenia rozbiórki w/w 
urządzeń do Starostwa Powiatowego w Środzie Śl., które w dniu 18 maja 2015 r. zostały 
przyjęte bez uwag. Pkt 3 – zgodnie z ustaleniami, rozbiórkę w/w urządzeń dokona rada 
sołecka wsi Kostomłoty. Ja mam pytanie  w takim razie do rady sołeckiej wsi Kostomłoty. 
Kiedy konkretnie rada sołecka przewiduje rozbiórkę, ponieważ jest to jakby problem 
naglący, bo w dalszym ciągu przychodzą tam rodzice z dziećmi i ja się obawiam o 
bezpieczeństwo tych dzieci? Gwoździe wystają. Chciałbym wiedzieć kiedy i w jakim 
terminie przewidziano tą rozbiórkę?  
 
Marian Fita - Jak pan tak oficjalnie pyta panie radny, to w przyszłym tygodniu. 
Czekaliśmy na pozwolenie. 
 
Ryszard Pisarek - Dostałem odpowiedź, ale mi w tym pytaniu chodziło o coś innego. Ja 
wiem, jakie są inwestycje realizowane w 2015/2016 r., ale mi chodziło o jedną bardzo 
ważną rzecz. Cieszę się niezmiernie, że inwestycje trwają. Mi chodziło, jakie inwestycje, 
które rozpoczęliśmy w tej naszej kadencji, z nowym wójtem zostały rozpoczęte i zostały 
zakończone. Ile mamy inwestycji rozpoczętych, zakończonych i czy dokonane zostały 
odbiory. Mnie to interesuje. Mamy  w wykazie ilość inwestycji, ale na dzień dzisiejszy nie 
wiem, czy mamy wykonane 20%, 30%, czy idziemy w dobrym kierunku. Jest jakaś 
kanalizacja rozpoczęta, czy ona została zakończona, Piotrowice taki przykład podaję. 
Mnie interesuje, ile inwestycji zostało zrealizowanych, zakończonych, odebranych. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Taką informację przygotujemy - od grudnia, bo to dość 
dużo było tych inwestycji i panu radnemu przedstawimy na piśmie. 
 
Janina Gawlik – Ja też dziękuję za trzy odpowiedzi, które dostałam na zapytania. Ja 
odniosę się do tych odpowiedzi, bo to, jakie kary przysługują za spalanie śmieci, to 
wynika z ustawy, także to wiemy. Natomiast chodziło mi o to, czy wszyscy płacą za 
śmieci. W odpowiedzi dostałam, że wszystkie osoby, które złożyły deklaracje. Chodziło mi 
o to, czy są osoby, które nie złożyły deklaracji i nie płacą. To dla mnie było ważne. I 
druga sprawa, chodziło o pisanie wniosków na wydatki inwestycyjne, chodziło o te 
siłownie. Nie satysfakcjonuje mnie ta odpowiedź, dlatego że się z nią nie zgadzam, 
ponieważ można składać wnioski na wszystko, ale o wydatkach inwestycyjnych gminy 
winna decydować rada, czyli powinno być to ujęte w budżecie gminy. To, że składając 
wniosek nie ma wymogu załączenia uchwały budżetowej, czy planu wydatków 
inwestycyjnych, to jest jakby inna sprawa. Natomiast nie satysfakcjonuje mnie 
odpowiedź, że przy podpisaniu umowy będzie potrzebna zgoda rady. Tak, tylko samo 
złożenie, żeby  ….. jakieś nieporozumienie, że przyznają nam pieniądze na siłownie, a 
rada powie nie, my ich nie chcemy. To jest stawianie rady już przed faktem dokonanym. 
Dlatego bardzo bym prosiła, żeby ta sytuacja była przestrzegana.  
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o śmieci, to ja już na komisji mówiłem, że 
praktycznie wszyscy płacą. Jest kwestia ruchu – wymeldowani i zameldowani. My 
analizujemy bezpośrednio w USC i jeżeli tylko maleństwo się urodzi, to od razu piszemy 
zwiększająco. Tutaj można powiedzieć, że praktycznie 99% deklarację podpisało. Jeżeli 
nie płaci, to są poszczególne komórki, organy, i to jest naszym obowiązkiem, żeby 
ściągać. Jeśli chodzi o śmieci, czy palą, czy nie palą. Tutaj my nie mamy  w tej chwili 
straży miejskiej. Prosiłbym bardzo zgłaszać to na policję; od tego jest policja. Policja 
stosuje kary, sankcje itd. I tutaj gmina może być tylko pośrednikiem. Jeśli chodzi o 
wnioski, to przez 8 lat były w poprzedniej kadencji tak składane wnioski, że nie było 
wprowadzone do budżetu, poszczególne drobne, bo ja mówię o drobnych rzeczach, nie 
jakichś dużych inwestycjach. Tak samo jak byłem starostą, tak robiliśmy w powiecie. 
Zapewne też teraz są w powiecie. Nie wiem o co chodzi tutaj pani radnej. Nie rozumię, 
ponieważ kwestia składania wniosków. My obserwujemy co można pozyskać. Moi 
pracownicy analizują i my się przymierzamy do tego. Jeżeli jest wniosek, który nie 
wymaga środków w budżecie, tylko deklarację, że my zapewnimy środki, to my składamy 
wniosek. Jeżeli byśmy chcieli wnioski, które składamy do budżetu, to szanowni Państwo 
ten budżet musiałby być jeszcze o 5-6 mln większy, że przy każdym wniosku jakikolwiek 
składamy, to już musimy mieć w budżecie. To jest nieprawda. 8 lat nie było to robione i 
zgodnie z przepisami. I tutaj to jest troszeczkę, przepraszam za określenie, sianie 
fermentu. Nie jest prawdą. I to, co odpisał, pan Skarbnik dał na piśmie, jest zgodnie z 
prawem. Jeżeli ktoś się nie zgadza z prawem, to jest jego prywatna sprawa. 
 
Janina Gawlik - Ja ad vocem panie Wójcie. Nie wiem, dlaczego pan się tak bardzo 
zdenerwował. Żebyśmy nie stanęli w takiej sytuacji, że złożymy wnioski na 20 mln i  
będziemy się zastanawiać skąd je weźmiemy, jak wszystkie zaakceptują. Jedną 
podstawową zasadą jest to i kompetencją rady jest zatwierdzenie inwestycji na terenie 
gminy. Jest to polityka prowadzona zgodnie z ustawą o finansach publicznych. Także 
można składać wnioski różne, tylko że, kupiłby wieś, tylko pieniądz gdzieś. I to rada 
powinna decydować, czy dać na siłownie, czy dać na kanalizację, czy na oświetlenie. I to 
jest bardzo ważne. Natomiast składanie wniosków wymaga konsultacji przede wszystkim 
z radą.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja bardzo przepraszam. Pani radna nie rozumie 
podstawowych rzeczy i to jest bardzo przykre dla mnie. To jest pani skarbnik powiatu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Prosiłbym, żeby do takich polemik nie 
dochodziło, tylko do wymiany merytorycznej w dyskusji. Czy jeszcze ktoś z radnych 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
    
Ad.15 i 16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Do rady wpłynęły gratulacje z okazji 25- 
lecia odrodzenia samorządu od pana Marszałka Senatu RP Bogdana  Borusewicza. Druga 
sprawa, to pismo od szefa Kancelarii Senatu i Szefa Kancelarii Prezydenta RP z dnia 
27.05.2015 r. dotyczące udostępnienia dokumentów, fotografii, filmów, nagrań, plakatów 
ulotek, pamiątek, prasy, w których utrwalona została działalność w pierwszym okresie 
odrodzonego samorządu (Przewodniczący odczytał treść pisma). Prosiłbym Państwa o 
rozpropagowanie tej informacji wśród naszych mieszkańców. Otwieram dyskusję w tym 
punkcie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem poinformować, że w środę uczestniczyłem w 
spotkaniu samorządowców w Miliczu, w Diecezji Wrocławskiej. Nasz ks. Adrian, ja mówię, 
że nasz, bo zaczynał w Malczycach swoją posługę kapłańską, był głównym 
organizatorem. Był Arcybiskup główny, Wojewoda, Marszałek, Zarząd Województwa 
Dolnośląskiego, byli wójtowie, burmistrzowie. Spotkanie bardzo wspaniałe, gdzie można 
było wymienić poglądy i dużo rzeczy się dowiedzieć. Spotkanie było ładnie przygotowane, 
trwało wiele godzin. Chciałem jeszcze poinformować, że podpisane zostało w Miliczu 
porozumienie 25 wójtów, burmistrzów (z byłego województwa wrocławskiego). Tworzymy 
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można powiedzieć formę stowarzyszenia., żeby mieć siłę przebicia wobec marszałków, 
wojewody itd., bo jak mówią, że jeżeli jest większa grupa, to zawsze jest większa siła. 
Kwestia też pozyskiwania środków unijnych. Będziemy dyskutować na ten temat, jaką 
strategię przyjmiemy, w jaki sposób będziemy występować, żeby zadbać o nasze miasta i 
gminy, które są w tej szerszej aglomeracji. 
 
Marek Pomykała – Chciałem zapytać pana Bubę, czy coś wiadomo w sprawie naszego 
rowu? 
 
Kazimierz Buba - Pisma nie wziąłem ze sobą, ale treść jest znana. I adresat zawsze tak 
było to jest w sprawach bieżących - wójt gminy, w sprawach powiatu - zarząd powiatu. 
Jestem członkiem Zarządu, więc osobiście rozmawiałem z wicestarostą w tej sprawie. 
Przepusty są dwa w Mieczkowie. Jeden na drodze głównej, co prowadzi z Mieczkowa do 
Gościsławia i to jest zrobione. Zabetonowane, wyczyszczone, wczoraj tam byłem. Drugi 
przepust, który jest jakieś 50 m dalej w kierunku Osieka. I tam konstrukcja jest z 
kamieni granitowych i ona jest trwała, nie ma żadnych błędów. Kwestia jest wykoszenia 
trawy i wtedy można zobaczyć wyczyszczenie. W tej chwili po kolei jadą z koszeniem 
dróg i już jadą od strony Paździorna, Godków, Bogdanów, Osiek i Mieczków. Kwestia nie 
wiem jak długo, tydzień, dwa, miesiąc. Będzie zrobione, ale to jest bardzo drobna 
sprawa. I to bez interwencji radnego sprawa by się toczyła, tylko jakaś kolejność musi 
być. Najpierw są drogi główne, czyli np. prowadzące z powiatu do gmin. Do Kostomłotów 
proszę zobaczyć, czy kiedykolwiek w maju były rowy wykoszone tak, jak w tym roku. Jest 
zakupiony odpowiedni sprzęt. Są dwa ciągniki, są dwie kosiarki. Kończą to i jadą na drogi 
drugiej kolejności. I tak to będzie załatwione.  
 
Marek Pomykała – Ja mówiłem wyraźnie o wyczyszczenie rowu. Ja byłem przy mostku. 
Pan jako radny powinien wiedzieć, że przyjechała firma i zakładała rurę 80 na przepuście, 
120 na …. Postawiłem się i powiedziałem, że nie, takich numerów nie będziemy tutaj 
wyrabiać. Przyjechali z powiatu, wytłumaczyłem, był pan Rajkowicz. We dwóch 
tłumaczyliśmy …, ale nie chodziło mi o to wcale. Napisałem i podkreśliłem w piśmie. 
Chodzi mi o wyczyszczenie rowu  i wykoszenie trawy. Ten rów jest zapchany i idzie przez 
całą miejscowość Mieczkowa, której część jest zarurowana. O to chodzi mi cały czas. 
Napisałem o wycięcie, to nie są drzewa, to są odrosty – rośnie dziki bez i liście zapychają 
rów. Chodziło mi o wyczyszczenie rowu, a pan mi mówi o mostku. Nie chodzi mi o 
mostek, bo przepust został wykonany. Prosiłem również o barierkę. Był pan, widział pan 
jak wygląda przepust. Mówiłem, wstawcie chociaż śruby, a my sobie coś dorobimy. Nie 
ma. Chodzi mi o wyczyszczenie tego rowu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan radny przedstawił panu informację, 
że czyszczenie też idzie jakąś koleją rzeczy i to nie będzie tak, że sprzęt odmulający 
będzie przerzucany na poszczególne punkty. Jeżeli chodzi o cały inny zakres prac, to 
sformułował pan wniosek do dzisiejszego protokołu i zostanie to przekazane do powiatu 
średzkiego, i na pewno pan Kazimierz będzie tą sprawę pilotował. 
 
Kazimierz Buba - Udzieliłem odpowiedzi. Więcej powiedzieć nie mogę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Będzie to skierowane do Powiatu 
Średzkiego. 
 
Ryszard Pisarek - Ja mam zapytanie do pana radnego powiatu. Od dłuższego czasu, 
rozmawiałem z wicestarostą od spraw technicznych, że będzie naprawiona droga od 
skrzyżowania do wylotu miejscowości Piersno w kierunku Kostomłot. Jest tak 
wyprofilowana ta droga, że jak przychodzą duże opady deszczowe, to są potężne kałuże, 
które po prostu utrudniają przejścia mieszkańcom. Prosiłem na sesji, to było pisane. I też 
udrożnienie przejścia przez skrzyżowanie w kierunku Samborza. Czy mógłby pan 
odpowiedzieć na to.  
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Kazimierz Buba - Temat znany, sprawdzony, fachowcy byli. Są zapytania o cenę, kto 
zechciałby to zrobić, bo to jest taki drobny sprzęt, że ok. 100 m trzeba wyciąć asfalt, 
zarurować, zrobić studzienki, przejść do chodnika i dalej od chodnika do rowu. Trwa 
poszukiwanie wykonawcy. Temat jest znany i sprawa od wykonania inwestycji jest 
aktualna, bo po wykonaniu te kałuże były. Chodnikiem w czasie opadów deszczu nie da 
się przejść, bo zostanie każdy pieszy ochlapany. Myślę, że w tym roku sprawa zostanie 
załatwiona. Jeśli chodzi o udrożnienie odcinka drogi do skrzyżowania, kierunek 
Kostomłoty. Natomiast druga sprawa. Nie podnosił pan na sesji tej sprawy skrzyżowania 
drogi, kierunek na Samborz. Nie znam tej sprawy i muszę sprawdzić.  
 
Witold Rutkowski – Panie przewodniczący, szanowni radni. Ja chciałem się odnieść do 
uchwały o pomocy dla powiatu – powierzchniowa naprawa dróg. W tym temacie Malczyce 
tylko nie zawarły porozumienia, bo one mają tylko 17 km dróg powiatowych, ale też 
partycypują, tam będziemy robić inne zadania. Mamy 360 km dróg i tak jak powiedziałem 
mniej więcej po 90 km. Wszystkie cztery gminy, łącznie ze Środą Śl. partycypują w tym 
powierzchniowym utwardzaniu. Na każdej gminie zrobione będzie ok. 10 km. Dzięki 
wsparciu i porozumieniu pomiędzy starostwem a gminami możemy zrobić o te 3 km 
więcej na każdej gminie niż moglibyśmy sami zrobić. Dzięki takiemu postępowaniu ta 
degradacja dróg postępuje trochę wolniej, aczkolwiek na drogi pieniędzy brakowało, 
brakuje i brakować będzie, bo dróg gminnych i powiatowych mamy w skali kraju 75%, a 
środków otrzymujemy 20%. Tutaj niestety sprawiedliwości społecznej nie ma. Czasy 
minęły, kiedy była sprawiedliwość społeczna. I jeszcze wracam do szpitala. Na 24, na 
poprzednią sesję kwietniową zaprosiliśmy prezesa PCZ do uczestniczenia w sesji, żeby się 
wypowiedział. Niestety na piśmie nam odpowiedział, że z ważnych przyczyn zawodowych 
nie może uczestniczyć, natomiast na piśmie nam dał, że nie ma tematu likwidacji szpitala 
w Środzie. I to otrzymaliśmy 24 kwietnia. Od tego czasu jeszcze parę spraw się zmieniło, 
ale ciągle temat jest, nie ma likwidacji szpitala w Środzie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. 
 
Ad.17.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie IX sesji Rady 
Gminy.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 8.30 do godzi. 9.37. 
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S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 

VIII sesji w dniu 28 kwietnia 2015 r. 
 

1. Uchwała Nr VIII/39/15 w sprawie budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2015. 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 
Dochody budżetu gminy – 21.595.508,69 zł. 
Wydatki budżetu gminy – 22.426.043,69 zł. 
 

2. Uchwała Nr VIII/40/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania  „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1606D relacji Chmielów-Lisowice-Karczyce”. 
W dniu 28.04.2015 r. Gmina Kostomłoty zawarła porozumienie z Powiatem Średzkim 
w sprawie realizacji i współfinansowania zadania pn. „Wykonanie dokumentacji 
projektowej i kosztorysowej przebudowy w/w drogi powiatowej”. 
 

3. Uchwała Nr VIII/41/15 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii  Wsi 
Piersno. 
Uchwała daje możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych. Strategia  jest 
warunkiem udziału w niektórych konkursach ogłaszanych przez Zarząd Województwa 
Dolnośląskiego  np. „Odnowa Dolnośląskiej Wsi”. 
 

4. Uchwała Nr VIII/42/15 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii  Wsi 
Kostomłoty. 
Uchwała daje możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych. Strategia  jest 
warunkiem udziału w niektórych konkursach ogłaszanych przez Zarząd Województwa 
Dolnośląskiego  np. „Odnowa Dolnośląskiej Wsi”. 
 

5. Uchwała Nr VIII/43/15 w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii  Wsi  
Mieczków. 
Uchwała daje możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych. Strategia  jest 
warunkiem udziału w niektórych konkursach ogłaszanych przez Zarząd Województwa 
Dolnośląskiego  np. „Odnowa Dolnośląskiej Wsi”. 
 

6. Uchwała Nr VIII/44/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie 
wsi Piersno. 

     Trwa procedura zawierania umowy. 
 
7. Uchwała Nr VIII/45/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie 
wsi Piotrowice. 

     Trwa procedura zawierania umowy. 
 
8. Uchwała Nr VIII/46/15 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. 
     Trwa procedura zawierania umowy. 

 
Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
1,2). 
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